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Protokoll 7/2024 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 18 september 2024 kl. 10:30-12:00, 

Telefonvägen 30 
 

Ledamöter   Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Katrin Wicén, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Pia Delehag, PRO  

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

Clas Cederlid, Trygghetsstrateg 

Martin Hämmerli, Polis 

Margareta Ericsson Äldreombudsmannen 

 

Justerare   Irene Svensson (SPF), Christer Bertling (PRO) 

 

Datum för justering  2024-09-20 

Paragraf   §§1-8 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Christer Bertling, PRO 

Katrin Wicén, PRO 

Birgitta Airas, SPF 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare: 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Pia Delehag, PRO 

 

Förhindrade:  

Håkan Jarmar, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

 

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson SPF och Christer Bertling PRO valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 20 september via 

mejl. 

§ 3 Tema Trygghet 

 

Clas Cederlid Trygghetsstrateg tillsammans med lokalpolis Martin 

Hämmerli besöker rådet och informerar om stadsdelsförvaltningens 

trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete samt samverkan 

med polisen. Stadsdelsförvaltningen samverkar tillsammans med 

två lokalpolisområden Globen samt Skärholmen. Arbetet i 

förvaltningen fortgår utifrån stadens trygghetsprogram samt 

säkerhetsprogram. Det sker genom olika former av insatser i 

området för att trygga upp och motverka brott i samverkan med 

Polis och civilsamhället. 

Bland annat finns det nattvandrare som är en fristående verksamhet 

från stadsdelsförvaltningen men de organisatörerna gör ett viktigt 

arbete i stadsdelsområdet. Mer information om nattvandring samt 

för att registrera sig för att nattvandra hittas på nattvandring.nu. Idé 

https://www.nattvandring.nu/
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förslag framkommer att det skulle kunna vara bra att 

eftermiddagsvandra lika väl som det finns nattvandrare.  

Martin informerar att polisen ser en liten minskning av 

brottsligheten i området. 

Vad gällande bedrägerier (mot äldre) har det skett ett trendbrott och 

det har i år inte skett en ökning av bedrägerier, dock ligger 

bedrägeri brotten på samma nivå som tidigare år.  

Clas samt Polisen välkomnar att föreningar bjuder in Clas och/eller 

Polisen till sina möten för att få mer information. 

Presentation skickas med protokollet. 

§ 4 Tema Äldreombudsmannen 

 

Margareta Ericson besöker rådet och presenterar sig och sitt 

uppdrag som stadens Äldreombudsman. 

Uppdraget för äldreombudsmannen är att bevaka äldreperspektivet 

i strategiska frågor i Staden. Äldreombudsmannen företräder inga 

enskilda och kan inte gå in och ändra beslut. Äldreombudsmannen 

arbetar inte mot äldreomsorgens uppdrag och frågor så mycket utan 

staden har Äldreförvaltningen som ansvarar för samordningen av 

äldreomsorgsfrågor.  

Äldreombudsmannen lämnar vartannat år en rapport till 

kommunfullmäktige om äldres levnadsvillkor. Uppdraget handlar 

om att samverka och omvärldsbevaka. Äldreombudsmannen är 

stadens representant i arbetet med Äldrevänlig Stad och 

världshälsoorganisationens nätverk Age-friendly cities and 

communities och har i uppdrag att revidera Stockholms stads 

handlingsplan för äldrevänlig stad. 

Presentation skickas med protokollet. 

 

§ 5 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 

 Nya socialtjänstlagen 

Går igenom SKRs presentation om lagrådsremissen och SKRs 

analys av lagrådsremissen. Tidsplanen är något förskjuten 

proposition samt beslut i riksdagen är satt till januari 2025. Dock är 

det fortfarande tänkt att nya lagen ska träda i kraft 1 juli 205.  

Lagrådsremissen förslag är att socialtjänstlagen ska fortsätta vara 

en ramlag och att det i sak inte är några stora förändringar. Det som 

är tydligare att kommunerna ska arbeta förebyggande istället för att 

ha ett förebyggande perspektiv. Bestämmelserna om gott 

bemötande ändras och läggs in i värdigt liv och välbefinnande som 

kommer att gälla hela socialtjänstens område och inte som nu att 
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det finns en särskild skrivning om gruppen äldre och 

äldreomsorgens värdegrund. Begreppen stöd, hjälp service ersätts 

med insatser för ett enhetligare begrepp i hela socialtjänsten. 

Arbete pågår nu med att se över alla insatser inom hela 

socialtjänsten för att se vilka insatser som ska föregås av en 

behovsprövning. 

Presentation skickas med protokollet. 

 

 IVOs tillsyn 

Bordlägger frågan till nästa sammanträde. 

§ 6 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 29 augusti 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 20 augusti 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollen till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 21 augusti 2024 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 7 

Ärenden till Stadsdelsnämnden 

 

Ärende 3 Inkomna medborgarförslag 

Pensionärsrådet tycker att det är positivt att det inkommer många 

medborgarförslag nu. 

Ärende 4 Tillgänglig cykel- och barnvagnsramp i Västertorp 

Pensionärsrådet tillstyrker ärendet. 

Ärende 5 Tertialrapport 2 för 2024 

Pensionärsrådet vill veta hur förvaltningens ekonomi ser ut? 

Förvaltningen har som prognos om ett nollresultat vid årets slut 

genom de åtgärder som förvaltningen har vidtagit under året för att 

hålla budget.  
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Ärende 7 Om möjliggörare för kriminella nätverk inom 
kommunens verksamheter 

Pensionärsrådet undrar vad möjliggöra för kriminella nätverk 

betyder? 

Svar: Det handlar om att kommunen inte ska ha anställda personer 

som begår brott för kriminella närverk. 

Ärende 8 Stockholms stads program för stöd till anhöriga 

Pensionärsrådet har inkommit med sina synpunkter på programmet 

och synpunkterna utgör en bilaga till ärendet. 

Ärende 14 Resultat från medborgarundersökningen 

Pensionärsrådet framför att det inte är lätt att förstå var 

undersökningen kom ifrån och att det fanns fler som undrade vad 

det var för något skumt som kom till dem per post. Fler personer 

valde att inte svara på grund av osäkerheten. Rådet tycker också att 

det är relevant att det framgår hur många som svarat av de 

tillfrågade. Nu står det endast antal svar som inkommit på 

undersökningen. 

§ 8 
Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 

 

 

Nästa sammanträde är 17 oktober kl. 10:30 


